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Vážení spoluobčané,  
    rád si zavzpomínám na podzimy našeho mládí. To jsme jako děti musely pomáhat rodičům při polních pracích. 
Převážně to bylo vybírání brambor a sklizeň řepy. Tenkrát se vybíraly všechny brambory ručně, začínalo se v druhé 
polovině září a to již mnohdy foukal studený vítr a proletoval sníh. Naše ustrojení bylo chatrné a tak jsme se 
zahřívaly různou pohybovou činností. Když se brambory vybraly, tak se pálily zbytky natí a to byla příležitost pro 
opékání brambor. Upečené byly sice načernalé, ale zato teplé a chutné. Mák se většinou pěstoval jako doplňující 
plodina spolu s řepou. Po olámání makovic do hadrových pytlů jsme jednotlivé rostliny máku vytrhávaly a také je na 
menších kupkách spalovaly. Ti větší frajeři využívali části makových stonků jako kuřivo. Samozřejmě výsledek se 
dostavil.  Rodiče ihned poznali, co našemu zhoršenému zdravotnímu stavu předcházelo. Většinou to skončilo větou, 
že vlastní zkušenost je lepší než sto rad.  
    A to již jsem se dostal k dnešnímu aktuálnímu podzimu. Život se radikálně změnil, ale počasí zůstává pořád 
stejné. Jako na podzim. Déšť, mlhy, chladný vítr jsou našimi denními společníky. Úroda je téměř sklizena, jen u 
peckovin občas přemýšlíme, zda je uchovat v původním stavu nebo je přeměnit na lépe uskladnitelné kapaliny.  
    Děti nastoupily opět do školy a my do té naší přivítali 7 prvňáčků a škola opět, jako každoročně, vykročila 
k naplňování svého záslužného poslání. Totéž platí i o Montessori mateřské škole.  
    Mohu s radostí konstatovat, že až na několik výjimek jako občané kvalitně třídíte odpad. Jedině tak se dá ušetřit 
na stále stoupajících nákladech na odvoz a ukládání komunálního a tříděného odpadu.  
    Na závěr bych vám všem chtěl poděkovat za vytváření společenského života v obci a popřát do dalšího období 
hlavně dobré a pevné zdraví, úspěchy v pracovním procesu a spokojenost v rodinném životě.                                                                                                                                         

                   Starosta obce  



 

Slavnostní vyhlášení soutěže vesnice roku 2013 
    Dne 24. 8. 2013 se starosta obce zúčastnil slavnostního vyhlášení soutěže Vesnice roku 2013 ve vítězné obci 
Holovousy. Zúčastnil se děkovné mše sv. v kostele sv. Bartoloměje v Chodovicích, což je místní část vítězné obce. 
Po desáté hodině začalo slavnostní vyhlášení všech kategorií soutěže. Naše obec byla oceněna diplomem za 
využívání alternativních zdrojů energie. Celá akce byla vzorně připravena. Po celý den probíhal i jarmark a 
prezentovali se také pracovníci Výzkumného ústavu ovocnářského, který má sídlo v místním zámečku. Byl také 
posvěcen základní kámen ke stavbě nového výzkumného ústavu v hodnotě téměř 580 000,- Kč. A proč název 
Holovousy? Dle legendy se zde po vymýcení hustého lesa usadil první osadník, kterému za celý život nenarostly 
vousy.  Proto mu začali další osadníci říkat holovous, a pak již stačilo málo, aby se celá nově vznikající osada 
pojmenovala Holovousy.    
                                                                                                                  





Ze života obce 
 

Ze schůze zastupitelstva obce ze dne 8. 8. 2013 
 

Zastupitelstvo Obce Podbřezí schválilo 
- vypracování prováděcí dokumentace na Výměnu části stropní konstrukce nad 2. NP základní školy atelierem Ing.     
Arch. Jiří Zídka z Hradce Králové za cenu 16 335,- Kč včetně DPH  
- výsledek výběrové řízení na Protipovodňová opatření pro obec Podbřezí – místní informační systém, nejvýhodnější 

nabídku od Tomáše Mikuly, Valašské Meziříčí s nabídkovou cenou 1 142 639,- včetně DPH a Smlouvu o dílo 
s vítězným uchazečem   

- zaslání objednávky na nákup 2 hliníkových vitrín se skleněnými dvířky, zámkem o rozměrech 1 500 x 1030 x 120 
mm za cenu 12 357,- Kč včetně poštovného a balného od společnosti TERAsport – Müller, s.r.o.Praha                                                                                                                                                                          
- výstavbu plotu u školky a dětského hřiště v Podbřezí jako součást protipovodňové ochrany budovy školy, 
přilehlých budov a víceúčelového sportoviště se sloupy z kolejnic, pevnou podezdívkou z armovaného betonu a 
výplně z dřevěných fošen za předpokládané náklady ve výši 120 000,- Kč 
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- finanční náklady ve výši 55 000,- Kč na zkvalitnění oprav na sportovišti za školou, jedná se o nové pískoviště z 
plastu, výměnu všech tří trámů původní dřevěné konstrukce, kvalitnější fasádu na kabině, izolační vata na strop 
apod.  

- nabídku na zpracování žádosti o dotaci na akci Zateplení objektu a rekonstrukce vytápění ZŠ Podbřezí. 
Zpracovatel: DABONA s.r.o., Sokolovská 682, 516 01 Rychnov nad Kněžnou. Nabídková cena za plnění celé 
zakázky: Zpracování energetického auditu – 36 300,- Kč, Žádost o dotaci po podání na SFŽP ČR – 18 150,- Kč, 
Žádost o dotaci po akceptaci – 18 150,- Kč. Celkové náklady 72 600,- Kč. Všechny ceny jsou uvedeny s DPH. 
Případná realizace v roce 2015     

- posečkat s výběrem dodavatele na mapové podklady pro Obec Podbřezí až po komunálních volbách v roce 2014 
-  náklady ve výši 10 000,- Kč na zaměření chodníků a přilehlých pozemků v Obci Podbřezí 
- náklady do výše 8 000,- Kč na nákup kalového čerpadla s výstupem na hadici C pro jednotku SDH     Podbřezí 
 
II. Zastupitelstvo Obce Podbřezí bere na vědomí 
- informace starosty 
       Realizace projektu 
    O letních prázdninách byl realizován projekt „Aktivním sportem proti nudě, drogám a kriminalitě“ společností 
STAVOS s.r.o. Dobruška. Předmětem realizace byly níže uvedené opravy a zhotovení jednotlivých prvků 
víceúčelového hřiště, veřejného sportoviště a dětského koutku: 

a) oprava kabiny  
b) oprava osvětlení stávajícího hřiště    
c) chodník ke kabině                     
d) pískoviště 2 x 2,2 x 0.3 m                                       
e) rozběh a doskočiště pro skok do dálky 
f) výměna všech tří trámů šplhadla 
g) výměna klády houpačky 
h) osvětlení víceúčelového hřiště 

    Předpokládané náklady byly stanoveny na částku 365 423,- Kč a byly dodrženy. Je odsouhlasena dotace z PRV 
ve výši 199 767,- Kč.  
    V současné době již proběhla kontrola z MAS POHODA venkova se sídlem ve Valu, je připravená a odsouhlasená 
žádost o proplacení uznatelných nákladů ve výši přiznané dotace. Žádost o proplacení bude v brzké době předána 
na SZIF, pracoviště Hradec Králové.      
    Současně také probíhaly práce na úpravách venkovních ploch u Montessori mateřské školy a dětského koutku. 
Vzhledem k tomu, že se zvětšovala plocha pro školku, byla přemístěna skluzavka, prolézací prvky a byl vybudován 
nový plot mezi prostorem pro školku a dětským koutkem.  
    Dětský koutek je přístupný pouze po novém chodníku, který byl vybudován od přístupové komunikace na 
sportoviště podle víceúčelového hřiště ke kabině a vedle betonového stolu na stolní tenis.  
 Oprava plotu u školky a dětského koutku 
    Abychom uchránili celý nově upravený sportovní areál pod základní školou před proudem ničivé povodňové vody, 
přistoupili jsme k výměně plotu podél Dědiny. Doposud tam byl plot z pletiva a letos byl nahrazen plotem s pevnou 
dřevěnou výplní. Jsme alespoň v duchu přesvědčeni, že než bude vybudováno odlehčovací rameno pro odtok 
povodňové vody pod mostem, že tento nový ochranný prvek zabrání ničení velmi hezkého a účelně vybaveného 
venkovního prostoru pro Montessori mateřskou školku, dětského koutku, víceúčelového hřiště a veřejného 
sportoviště.  
    Předpokládané náklady byly Zastupitelstvem obce Podbřezí schváleny ve výši 120 000,-. Skutečné náklady činily 
95 969,- Kč.  
    Děkuji všem brigádníkům, kteří svou prací přispěli ke zdárnému dokončení opravy plotu jako povodňové zábrany.  
       Zpráva o protipovodňové ochraně obecního majetku v Podbřezí 
    Zkušenosti z minulých povodní nám ukázali, že včasná informovanost občanů o povodňové situaci je nad zlato. 
Proto jsme v roce 2012 podali žádost o dotaci na SFŽP ČR, krajské pracoviště Hradec Králové, na Protipovodňová 
opatření pro obec Podbřezí. Je to jednak zpracování digitálního povodňového plánu a realizace místního 
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informačního systému jako jsou čidla, srážkoměr, bezdrátové hlásiče apod. Žádost byla akceptována. 
Předpokládané náklady činí bezmála 1 500 000,- Kč včetně DPH, dotace je stanovena ve výši 90 %. V současné 
době proběhla veškerá výběrová řízení a čekáme na definitivní zprávu ze SFŽP. Realizace projektu musí být 
ukončena do 30. 4. 2014. 
    Při povodni v roce 2011 se ukázaly odtokové problémy pod mostem u základní školy. Proto jsme vypsali veřejnou 
soutěž na vyřešení odtokových poměrů s názvem projektu Protipovodňová opatření na toku Dědina v obci Podbřezí 
v lokalitě školy pod silničním mostem. Společnost Agroprojekce Litomyšl navrhla a zpracovala řešení, ke kterému 
vypracovala dokumentaci k územnímu rozhodnutí. V současné době již rozhodnutí nabylo právní moci a v měsíci 
září bude podána žádost o stavební povolení. Předpokládané náklady na vypracování kompletní projektové 
dokumentace činí 210 540,- Kč včetně DPH. Na zpracování projektové dokumentace jsme obdrželi dotaci z rozpočtu 
Královéhradeckého kraje ve výši 146 000,- Kč. Předpokládané náklady stavební části jsou odhadnuty na 2 000 000,- 
Kč. Pokud se nám podaří získat potřebné finanční prostředky, rádi bychom akci realizovali co nejdříve. 
    V roce 2012 jsme vybudovali v budově základní školy školku pro 25 dětí a do sklepa namontovali technologii pro 
tepelná čerpadla a odlučovač tuku. Protože se jedná o poměrně nákladné technologie a navíc zkušenosti z povodně 
2011 nás utvrdili, že je nutné ochránit budovu školy před povodní, uvolnili jsme z obecního rozpočtu mimořádné 
prostředky ve výši 1 500 000,- Kč včetně DPH a dle stavebního povolení jsme vybudovali ochranu budovy proti 
100leté vodě.  
    Abychom uchránili celý nově upravený sportovní areál pod základní školou před proudem ničivé povodňové vody, 
přistoupili jsme k výměně plotu podél Dědiny.  
    Obec má vzorně zpracovaný povodňový plán, který pravidelně aktualizuje každý rok. Nyní bude nahrazen ještě 
kvalitnějším digitálním povodňovým plánem.   
    Občané přistupují velmi odpovědně k plnění úkolů vyplývajících z povodňového plánu. Jednotka SDH je plně 
vybavena odpovídající technikou a pomůckami. Je smluvně zabezpečena součinnost těžké techniky na převoz 
potřebného materiálu, včetně techniky na manipulaci s ním. Jednou ročně se zkušebně opakují úkony, které je nutné 
dodržovat při vyhlášení jednotlivých povodňových stupňů.  
    Závěrem bych chtěl poděkovat odpovědným pracovníkům Krajského úřadu za pomoc, kterou nám poskytují při 
naplňování protipovodňových opatření v obci Podbřezí. Pokud by bylo možné získat finanční prostředky na zlepšení 
odtokových poměrů pod silničním mostem u základní školy, velice by nám to pomohlo ke splnění vytčeného cíle. 
Budeme se o to snažit. 
 



 
 
 

„Moderní škola“ 
Projekt je spolufinancován Evropským sociálním fondem a státním rozpočtem České republiky 

CZ.1.07/1.1.20/02.0085  
 

   V lednu letošního roku  byla v naší škole spuštěna realizace dalšího projektu z Operačního programu Vzdělávání 
pro konkurenceschopnost, který jsme trochu neskromně nazvali "Moderní škola", ač se existence "skalecké" školy 
počítá už od roku 1897.  
   Cílem projektu je zaměřit se na žáka komplexně. Moderní škola má poskytovat nejen vzdělání ale také rozvíjet 
ostatní stránky člověka.  Projekt si také klade za cíl prostřednictvím projektových aktivit za pomoci odborníků 
preventivně působit proti sociálně patologickým jevům a prostřednictvím prevence vychovávat ke zdravému způsobu 
života. 
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   Do projektu je zapojena i partnerská Základní škola v Dobrém, která spolupracuje se školou v  Podbřezí hlavně v 
oblasti prevence sociálně patologických jevů.  
   Projekt má tři hlavní klíčové aktivity, které se týkají výuky přírodovědných předmětů, činností ke zlepšení 
zdravotního stavu (jak dětí, tak pedagogů) a prevence sociálně patologických jevů. Díky finanční podpoře, která činí 
na období od 1. 1. 2013 do 28. 2. 2015 741 047,-Kč, se škola opět může posunout dopředu. Za peníze z grantu jsme 
si pořídili dva sety X-BOX 360 KINECT pro pohybové aktivity dětí ve volném čase, dva mikroskopy s LCD displayem, 
interaktivní tabuli, 3 notebooky a některé další věci užitečné při výuce. Dále máme mimořádné finanční prostředky na 
vzdělávání pedagogů (hlavně na aktivity zaměřené na zdravotní tělesnou výchovu) a na plat učitele, který zajišťuje 
individualizaci výuky přírodovědných předmětů. To znamená, že v podmínkách malotřídní školy nemusíme vyučovat 
tři ročníky během jedné hodiny společně, ale můžeme vyučovat některé předměty v menších skupinách po ročnících.  
   O průběhu projektu bude veřejnost informována i v příštích vydáních Zpravodaje. 
Jednotlivé aktivity jsou velmi podrobně popsány na webových stránkách školy (www.zs.podbrezi.cz).                        

Radomila Zelená, ředitelka školy 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
         Cvičení s X-BOXEM                                                                  Praktická část vzdělávání pedagogů v oblasti zdravotní tělesné výchovy 
 
 

 
 

Šikovné ruce                                     
   Po prázdninách jsme začali opět „tvořit“ v místní knihovně. Hned při prvním setkání dne 11. 9. bylo poznat, že 

bude o tvoření opět zájem a za to jsem vám moc 
vděčná. Vyráběli jsme kytičky z pedigu, moc se 
povedly. Další setkání budou 1x za měsíc a to vždy 
ve středu od 19 hodin v knihovně. Kdo má zájem 
přijít si vyzkoušet různé techniky, vyrobit si něco pro 
radost a odejít s dobrým pocitem, jste srdečně vítáni. 
Informace naleznete opět na našich webových 
stránkách obce nebo v obchodě. Plán na další 
tvoření:  
16.10. Podzimní dekorace 
13.11. Tác nebo košík s překližkovým dnem z pedigu 

Na pedig se prosím, přihlaste do 16. 10. v knihovně! Při větším zájmu bude i druhý termín. 
Prosinec -  zimní dekorace (recyklace-využití odpadového materiálu) 
Další techniky dle domluvy (výrobky z plsti, tisk na textil, drátenictví aj.). 
Přijďte mezi nás!                                                                                                                        Jana Křepelová 
 

 

http://www.zs.podbrezi.cz/
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Z  činnosti SDH za poslední období 
   V minulém zpravodaji jsme se loučili s přáním pěkné dovolené. Počasí přálo a tak doufám, že si členové pořádně 
odpočinuli. 
   Dne 16. srpna jsme se kolem 14:00 hodiny sešli, abychom připravili zábavu se skupinou Rocksorry.  Bylo 
zapotřebí postavit podium, navozit lavice, zboží do stánku a uklidit areál hřiště. Díky a pochvala patří těm, kteří 
aktivně přiložili ruku k dílu, aby se akce vydařila. Vlastní zábava začala kolem půl deváté a ukončena byla po druhé 
hodině ranní. Počasí se vydařilo a účastníci se dobře bavili. V sobotu jsme si dali pauzu. V neděli jsme se sešli 
kolem desáté na přípravu koncertu Opočenky. Počasí opět krásné a akce zdařilá. Poděkování patří všem 
organizátorům a všem, kteří koncert připravili. Trošku mě mrzí, že ačkoli má sbor skoro 100 hasičů, při obsazování 
do stánků se potýkáme s nedostatkem dobrovolníků. Ještě jednou proto můj dík všem, kteří se na akcích podíleli. V 
příštím roce budeme moci uspořádat akce za každého počasí, protože sbor získal dotaci ve výši cca. 200 000 Kč na 
nákup víceúčelového stanu a přívěsu za vozidlo Magirus. 

   Dne 31. srpna 2013 jsme sbor prezentovali s naší 
technikou na stadionu v Dobrušce u příležitosti akce 
„Loučením s létem“. Byla tam předvedena historická 
technika, dobové uniformy a také vozidlo Magirus. Pro 
velký úspěch s motorovou stříkačkou byla ukázka 
v podvečer zopakována. Touto cestou děkuji členům 
sboru, kteří věnovali sobotu ve prospěch propagace SDH 
Podbřezí (viz. foto).  
   Prázdniny skončily a nás již čekal 5. ročník Skaleckého  
srandamače. Začátek byl tentokrát upraven na 14:00 
hodinu. Počasí přálo, a tak k vidění bylo mnoho legrace.  
Ať už v podání našeho družstva žen, které tento rok jako 
zdravotní sestřičky obvazovaly hadice i stříkačku a to vše 
samozřejmě pod vedením doktorek Marty Kovářové a 

Martiny Králíčkové. Další byli naši dorostenci, kteří vystoupili jako šmoulové a ve svém středu měli krásnou 
šmoulinku Káťu Novotnou. Třetí v pořadí se představili naši zkušení muži, kteří napodobili Vietnamce a na hřišti 

vyseli lán rýže (sklizeň bude příští rok). Jako 
poslední přišlo na řadu družstvo mladších mužů. 
Přijeli jako opravdoví hasiči s krásným traktorem a 
každý z nich, jakožto součástka útoku (savice, 
hadice, rozdělovač…) předával štafetový proud, 
v podobě čerstvě otevřeného piva dále.  Takto 
proud doběhl až do cíle. Tímto ukázky skončili. 
Myslím, že se pobavili jak přihlížející, tak i 
účinkující. Program následně pokračoval ukázkou 
vozidla Magirus s dvanácti proudy. Premiéra před 
domácím publikem se povedla (viz foto). 
Následovalo občerstvení, volná zábava se 
sportem, která trvala něco málo přes půlnoc. 

 
A co nás čeká? 
   Každou středu se budeme scházet ve zbrojnici a pokračovat na úpravě techniky. V listopadu pak tradiční 
Kateřinské posvícení. Závěrem můj dík patří všem činným členům a jejich rodinným příslušníkům. 
                                                                                    Za SDH v Podbřezí – Skalce Pavel Mervart, starosta sboru  
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Z činnosti Sdružení žen Podbřezí, o.s. 

   Se začínajícím podzimem nám po 
prázdninovém odpočinku opět 
nastávají milé povinnosti s organizací 
pravidelných aktivit našeho sdružení. 
Pro tento školní rok máme novou 
vizi. Rády bychom (nejen) pro 
maminky na rodičovské dovolené 
realizovaly šňůru besed z projektu 
Ambasadorky a to vždy jednou za 
měsíc v místní knihovně. V září jsme 
tento projekt odstartovaly besedou 
s firmou Dove na téma: Jak ženy 
vnímají krásu aneb péče o tělo.  Již 
nyní se můžeme těšit na říjnovou 

besedu s názvem: Bio potraviny. 
   Začátkem měsíce října nás čeká BURZA dětského oblečení a potřeb pro podzim a zimu, která proběhne o 

víkendu 4. - 5. 10. v jídelně ZŠ Františka Kupky v Dobrušce. Na stránkách naší obce v sekci Ženy jsou pro 
prodávající připraveny formuláře, které je možné si stáhnout, vyplnit a tím urychlit příjem oděvů. 
O týden později, v pátek 11. 10. se společně budeme bát na stezce odvahy, která tentokráte povede přes 
zámeckou zahradu. Tímto bych chtěla za tuto možnost poděkovat. V případě nepřízně počasí bude akce přesunuta 
o týden později. Pokud někdo máte nadúrodu dýni, rády je využijeme, neboť na stezce odvahy není nikdy dýní dost!                                                 
S přáním pěkného podzimního času Marcela Volfová. 
 
 

   V období prosluněných prázdnin se na přelomu července a srpna uskutečnil na obecním 
hřišti náš Piditábor. Táboru se zúčastnilo celkem 28 dětí. V průběhu tábora se malí 
zlatokopové snažili získat místa zlatonosných nalezišť, která se nacházela na potoce 
Dědina. Po větších i menších nesnázích se všem podařilo tato místa najít a poté úspěšně 
zlato prodat v bance. Za získané zlato pak byli náležitě odměněni. Celý tábor byl zaměřen 
na problematiku ohňů - kde a jak připravit ohniště, jak správně rozdělat oheň a jak ho 
správně zamaskovat. Táborníci zjistili jaké dříví je nutné ke správnému rozdělání ohně, jak 
oheň udržet hořet a třeba i to, jak nejrychleji přepálit provázek. Samozřejmě si zkusili i 
spoustu jiných dalších dovedností a zbytek času jsme v parných dnech trávili u vody.   

 
 
 

   

 

 

                                                                                                                                                                  
   Poslední víkend v srpnu jsme podnikli „vandr“ do Broumovských skal. Celá akce byla určena pouze pro starší děti 
a ti se přihlásili tři. Termín akce nebyl znám dopředu, proto také tak nízká účast. První den se k nám připojili ještě 
dva benjamínci ze Skaláků, které si rodiče vyzvedli navečer v Hlavňově u rybníka. Program byl následující: v pátek 
jsme vyjeli vlakem z Opočna do Dědova a dále jsme pokračovali pěšky na Ostaš. Na Kočičím hradu jsme se 
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seznámili se základy lezení na pískovcových skalách, a to především lezení ve spárách. Pak jsme se trochu zamotali 
v místním skalním bludišti, kde se děti pořádně vydováděly. Všechna jídla jsme si sami vařili na ohni v kotlíku. První 
večer jsme podnikli průzkum místního tábora, z kterého jsme se snažili něco ukořistit. První noc se to sice 
nepodařilo, ale druhou jsme již trofeje měli.           V sobotu jsme s dětmi vylezli na dvě skály, které byly klasifikovány 
stupněm č. 3. V neděli, jsme se pokusili, zdolat skálu s klasifikací č. 4. Děti si mohly vyzkoušet velmi zvláštní věc, se 
kterou se lezec může potkat pouze na pískovcových skalách, a to je tzv. stavění. Princip spočívá v tom, že jeden 
lezec vyleze ke kruhu, tam čeká, až k němu doleze druhý lezec a ten pokračuje vzhůru tak, že musí nejprve vylézt po 
těle toho prvního lezce a tak se potupně dostane na vrchol zbytek lezců. Děti nakonec skálu vylezly. Samozřejmě 
jsme se postupně zapsali do tzv. vrcholových knížek, které jsou umístěné na vrcholech skal. Po dvou dnech byl vidět 
opravdu velký pokrok a to především v jištění. Děti se naučily jistit samy mezi sebou. Nakonec jsme se autem 
dopravili do Nového Města nad Metují, což byla výměna za ukořistěné věci z tábora. Z Nového Města jsme šli pěšky 
přes Zákraví, Val až do Dobrušky. Počasí se nám vydařilo, kdybychom nemuseli zastavovat u každé švestky, tak by 
nás déšť nezastihl ani v Dobrušce.  
   Léto se nám nachýlilo ke konci a nadvládu pomalu začal přebírat podzim.  Začátkem nového školního roku se 
rozběhl i další rok našeho oddílu Skaláci. Na prvních schůzkách jsme se setkali v hojném počtu a nutno podotknout, 
že ve větším. Oddíl se rozrostl o nové členy, kteří chtějí třeba jen zkusit, jaké to je být členem skupiny dětí, které si 
společně hrají, sportují a tráví volný čas. Díky nárůstu dětí jsme i my vedoucí museli požádat o pomoc z řad 
dospělých, což se nakonec úspěšně podařilo. Jen díky této skutečnosti jsme mohli počet dětí v oddíle navýšit. 
Celkový počet dětí na oddíle je 28. Na první schůzce jsme se přivítali s novými dětmi a seznámili jsme se s novou 
celoroční hrou. Náš oddíl se vydává po stopách pravěkých lidí a mamutů. Již na druhé schůzce po pravěko - 
sportovním víceboji si děti vylosovaly názvy svých rodů. Pokud tedy uslyšíte děti na sebe pokřikovat věty: „Havrani 
jsou stejně lepší než Medvědi“, tak se nedivte. Máme zde nové čtyři rody: Havrany, Medvědy, Mamuty a Orli. 
Jak si všechny rody povedou po stopách pralidí a mamutů se ještě ukáže a my Vás o tom určitě budeme informovat.                                                                                         
Nedá mi to, abych Vás nepozval na drakiádu naší skupiny 6. října 2013 na kopci Trojice v Dobrušce. Takže ať 
nám fouká.                                                                                                       Za Skaláky Marek Kulich – kulíšek 
 

 

Z činnosti KST Skalka 
   Začátkem července jsme prošli od Masarykovy chaty na 
Zelenec, Bukačku, Černý kříž, Zákoutí a přes Deštnou na 
Kukačku. Koncem měsíce jsme absolvovali odpolední 
procházku kolem Nového Města n. M. od zámku k Bartoňovu 
zámečku, Dvořáčkova a Juránkova vyhlídka, hrad Vírov, a přes 
koupaliště zpět na náměstí. Během srpna jsme šli na pochod 
podél Zlatého potoka k masteckému splavu. Výlet byl spojený s 
opékáním. Jednou s dětmi a po druhé s houdkovickými turisty. 
10.srpna jsme uskutečnili výlet do Polska. Z Náchoda 
autobusem do Karlova a pěší trasa: Karlov, Fort Karola, 
Lukvíza, Africká savana, Kotel - prohlídka budhistického 
kláštera, Trnkov, Kuřecí vrch, Velký Jiříkov a z Kudovy Zdroje 
zpět autobusem do Náchoda. 6.září jsme se sešli v Solnici k 
posezení s místními turisty, proběhlo zde hodnocení činnosti a  

výměny foto. Podnikáme také krátké výlety na kolech po okolí. Také připravujeme podzimní výlet do okolí Havlovic.  
Za KST Skalka Věra Stodůlková                                                         

 

 

SDH Lhota informuje 
   Za SDH Lhota Netřeba bych chtěl poděkovat za práci členům a  přízeň příznivců. 
Na konci léta se většinou hodnotí léto, tak proč tedy ne. My můžeme dát tomuto ročnímu období jedničku, protože 
tomu je dávno, kdy mohly děti prožít prázdniny plné sluníčka a pohody jako letos. I hasiči z našeho spolku si léto 
užili, jak věřím naplno. Měli jsme za sebou akce jako je již tradiční pálení čarodějnic i okrskovou soutěž a prověrku 
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techniky v Domašíně u Dobrušky, kde jsme se zúčastnili s dvěma družstvy mužů a jedním družstvem žen.  Již 
tradičně se každý první pátek v měsíci nezapomeneme setkat s blízkými či vzdálenějšími sousedy či náhodnými 
poutníky z okolí a informace o životě v okolí i neokolí jsou probrána do podrobností dle potřeby i netřeby. 
   Ani v budoucnu nechceme zůstat v nečinnosti a  přípravy na podzim a konec roku vrcholí, takže  se těšíme na 
brzké shledání.                                                                                             Jiří Piskora (www.sdhlhotanetreba.cz) 
 

 

Turnaj v benďáku (3. ročník) 
   Na závěr prázdnin 31. srpna uspořádal sportovní klub SK Skalka 3. ročník turnaje ve florbalu a benďáku. 
Zúčastnilo se 8 dětí a 19 dospělých. V dopoledním florbalovém turnaji se utkaly dva týmy dětí - Skupinka povstalých 
(Dominik Umlauf, Vojtěch Mňuk, Matěj Stodůlka, Vít Janeček) a tým 123 (Josef Pohl, Slávek Bílek, Vojtěch Bílek, Jiří 
Čepela). Po dvou utkáních se z vítězství radovali Povstalí, kteří vyhráli první zápas na nájezdy 3:2 a druhý otočili ze 
stavu 0:2 na 4:2. Nejlepším střelcem se stal Josef Pohl. Do odpoledního turnaje nastoupily 4 týmy, které se nejprve 
utkaly každý s každým a poté nastoupily do vyřazovací části. Základní část vyhrál tým Morybundus (Milan Kovář, 
Pavel Hanuš st., Tomáš Ehl, Zdeněk Kaplan, Otakar Prokeš) a do semifinále nastoupil proti čtvrtému týmu s názvem 
Černej kašel (Jiří Hušek, Pavel Hanuš ml., Jiří Hovorka, Josef Cvejn, Zuzana Jarkovská). Po vyrovnané základní 
hrací době (2:2) došlo až na nájezdy a v nich byl úspěšnější Morybundus. Druhé semifinále sehráli druzí 
Medochemici (Miloš Novotný, Tomáš Cvejn, Petr Cvejn, Klára Harapátová, Dan Mňuk) a třetí Mrtvice (Otakar Prokeš 
+ 5 kamarádů z Havlíčkova Brodu). Mrtvice si došla pro vítězství 5:2 a stejně jako vloni (tehdy pod názvem Infarkt) 
se tento tým dostal do finále. Souboj o třetí místo skončil opět remízou 2:2 a v prodloužení rozhodl ve svůj prospěch 
tým Medochemiků. Čtvrtá příčka tedy zbyla pro Černej kašel, který kromě jednoho zápasu všechny ostatní 
zremizoval. Finále již nebylo tolik vyrovnané a po výsledku 6:2 se z triumfu radovala Mrtvice. Nejlepším střelcem 
turnaje se s deseti góly stal „Plíšek“ z týmu vítězů. Při turnaji nedošlo k žádným vážnějším zraněním a celkově se 
vše vydařilo podle představ. Zamrzela pouze opět slabá účast na turnaji dětí. Doufáme, že příště bude zájem větší.  
 

Tenisový turnaj 
   Dne 1. září 2013 jsme uspořádali tenisový turnaj mládeže. Celkem se zúčastnilo sedm dětí, které jsme rozdělili do 
dvou kategorií. To se osvědčilo, protože borci v obou skupinách byli zcela vyrovnaní a zahráli si pěkné zápasy. Pro 
účastníky bylo připraveno malé občerstvení a jako odměna za odvedené výkony byly medaile a drobné sladkosti. Za 
menší děti se na první příčce umístila Anetka Novotná, druhý byl Matěj Stodůlka a třetí místo obsadila Marťa 
Konečná. Za starší byl na prvním místě Kuba Mervart, druhý Kuba Volf, třetí Tomáš Ehl a čtvrtý Domča Umlauf.                                  
Za organizátory Zdeněk a Jana Volfovi                                                                                                  
 

Sedmiboj (3. ročník) 
   V sobotu 21. září se uskutečnil 3. ročník skaleckého sedmiboje smíšených dvojic, do něhož se přihlásil zatím 
rekordní počet dvanácti párů. Dešťové mraky často hrozily a pořadatelé byli na vážkách, zdali celou akci neodvo lat, 
nakonec se ale vše odehrálo a celý den se vydařil na výbornou. Každá disciplína se rozlosovala do čtyř skupin, ve 
kterých hrály tři páry každý s každým, a následně dva první páry postoupily do vyřazovacích kol. V těch se utkaly 
s nalosovanými soupeři z jiných skupin. V jednotlivých disciplínách bylo obsazení prvních míst následující -  
Tenis:   Naďa Kasperová + Tomáš Kasper 
Badminton: Denisa Kotlantová + Otakar Prokeš 
Pingpong:  Bára Volfová + Filip Umlauf 
Kroket:  Eva Stodůlková/Andrea Kulichová + Martin Stodůlka 
Kop na bránu:  Hana Konečná + Josef Cvejn 
Hod na koš:  Denisa Kotlantová + Otakar Prokeš 
Vzduchovka: Renata Novotná + Miloš Novotný 
   Po sečtení všech bodů se z vítězství těšila dvojice Denisa 
Kotlantová a Otakar Prokeš. Druhou příčku obsadili Renata a Miloš 
Novotní a třetí příčku Naďa a Tomáš Kasperovi. Velký dík patří Janě 
a Zdeňkovi Volfovým, kteří si s přípravou a organizací dali hodně 
práce. Sedmiboj se všem moc líbil a někteří zůstali na kurtu až do večerních hodin.  
 

http://www.sdhlhotanetreba.cz/
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Skalecký duatlon (5. ročník) 
   Deštivé počasí posledních týdnů sportům příliš nepřálo, a proto byl letošní duatlon posunut o týden déle na neděli 
22. září 2013. Účastníků přišlo pouze 24, ovšem vzhledem k hodně omluvenkám a chladnému počasí se s nižší 
účastí počítalo. Dětí bylo celkem 8 (3 mladší + 5 starších), žen 6 a mužů 10. Mezi mladšími dětmi se na stupně 
vítězů postavili Tomáš Sládek, Lucka Hofmanová a Honzík Křepela. V kategorii starších dětí do cíle jako první 
doběhl Jakub Volf, který tak obhájil loňské prvenství. Na kole sice přijel jako třetí, ale v běhu předběhl Matěje 
Stodůlku a Nikolu Bohunkovou. Ti se tak museli spokojit s druhým, resp. třetím místem. Mezi ženami se podařilo 
zvítězit té nejmladší z nich – Báře Volfové. Ta přijela do cíle jako první a svůj náskok si i v běhu s přehledem udržela. 
Druhou příčku si stejně jako vloni připsala Andrea Kulichová a bronzovou příčku získala Lenka Mervartová. 
Vyrovnanou mužskou kategorii vedla celý závod dvojice Josef Cvejn a Tomáš Kasper, následovaná Pavlem 
Balcarem. První dva jmenovaní přijeli na hřiště společně a s minutovým náskokem vyrazili na běžeckou trať. Do cíle 
nakonec s minimálním odstupem jako první doběhl Josef Cvejn a s Tomášem Kasperem si tak oba zopakovali svá 
loňská umístění. Na třetí místo se po nejlepším běžeckém výkonu probojoval Vojta Bílek. Ani letos se závod 
neobešel bez defektu, který před Brocnou tentokrát potkal Davida Bohunka. Pavel Gregor mu pomohl vyměnit duši a 
od pořadatelů poté za svou obětavost dostal cenu Fair Play. I přes místy rozmočený terén se nikomu nic nestalo a 
závod se vydařil. Jedinou kaňkou byla chyba na běžecké trase mužů, na které nějaký vtipálek změnil značení, a kvůli 
tomu část závodníků běžela o něco delší úsek. Naštěstí to přímo nijak neovlivnilo boj o jednotlivá umístění. Tomu, 
kdo značení tratě předělal, opravdu „děkujeme“. Na příští rok budeme doufat v trochu více sluníčka a v hojnější 
účast.  
 

   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   Děkujeme všem, kteří pomohli s přípravou a organizací těchto tří soutěží a těšíme se na vás na dalších 
sportovních akcích. Pokud bude v zimě přát počasí a napadne dost sněhu, tak máme v plánu uspořádání skaleckého 
biatlonu. Veškeré informace se vždy včas dozvíte na obecních webových stránkách.  
                                                                                                                                    Za SK Skalka Josef Cvejn 

 

Připravované akce 
 
4. - 5. 10. 2013 – podzimní burza dětského oblečení PODZIM – ZIMA 
25. – 26. 10. 2013 – volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 
28. 11. 2013 – humanitární sbírka pro Diakonii 
11. 10. 2013 – stezka odvahy  
listopad 2013 - tradiční posvícení 
Prosinec - Den seniorů  
Prosinec – sejití pod vánočním stromem 
30. 12. 2013 – turnaj v pingpongu  
1x do měsíce – tvořivá dílnička 
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Napsali o nás v Rychnovském deníku 
 

 Podnikat? V Podbřezí žádná věda 
 

10.9.2013   

Podbřezí – Nezaměstnanost na Rychnovsku se již několik 
měsíců drží na podobné úrovni. Lidí bez práce je 
5,7 procenta. Očekává se však, že jich přibude.„Zvýšení počtu 
žadatelů přijde s nástupem špatného počasí a koncem 
sezonních prací," říká ředitel rychnovského pracovního úřadu 
Petr Rychtera. Ačkoli není nezaměstnanost v okrese 
z nejvyšších, práci nemá přes 3000 obyvatel. Jednou 
z variant, jak ji sehnat, je zkusit se stát živnostníkem. 

 
Jednoduché to však není. Chce to mít dobrý nápad, ale také zkušenosti a představu o tom, co podnikání obnáší. 
Svým obyvatelům i přespolním přináší zdarma  možnost dozvědět se vše potřebné obec Podbřezí. 
Už déle než rok tu funguje program Příležitosti na vesnici, díky němuž získávají pojem o podnikání především ženy 
a lidé s horším pracovním uplatněním. 
Ze získaných peněz, více než pěti milionů korun, v obci také postavili školku. 
 Chtěli školku 
„Připravit podklady nebylo jednoduché. Primárně nám šlo o vybudování školky, jenže jsme nemohli najít žádnou 
dotaci či grant, který by stavbu pokryl," prozrazuje ředitelka místní základní a mateřské školy Radomila Zelená, jak to 
celé začalo.Spolu s vedením obce totiž narazila na zmíněný program a věci se potom daly rychle do pohybu. 
Nyní mohou matky z Podbřezí umístit děti do mateřinky a také díky  seminářům a poradenskému místu zlepšit 
možnost svého uplatnění. 
„Cílem projektu je zlepšení slaďování rodinného a pracovního života a usnadnění zahájení podnikání pro ženy a 
osoby s horším postavením na pracovním trhu v Podbřezí a blízkých okolních obcích," vysvětluje starosta obce 
Antonín Novotný. 
 Vzdělávají i firmy 
A nejen na obyvatele se program soustředí. Cílí i na podnikatele a firmy. 
„Vysvětlujeme jim, že může být výhodné zaměstnat například dvě ženy na zkrácený úvazek, nebo nabídnout 
zaměstnanci pružnou pracovní dobu," popisuje Ester Horáková z obecního úřadu, která má vše na starosti. 
 Chodí na stáž 
S firmami Podbřezí spolupracuje i na zprostředkování stáží. Trvají několik dní a zájemci díky nim nahlédnou pod 
pokličku podnikání. „Vyzkouší si práci ve firmě např. účetnictví a další nezbytnosti. Někdy se může i stát, že se 
osvědčí a firma je zaměstná," popisuje Ester Horáková. Školka zase pomáhá matkám, které se rozhodnou jít do 
práce a neměly by jinak hlídání. Letos funguje druhou sezonu. 
 
„Nevěřili jsme, že se podaří ji postavit. Máme velkou radost. Spojili se dvě prospěšné věci, které na sebe úzce 
navazují," dodává ředitelka školy Radomila Zelená. 
 
Autor: Barbora Zemanová 
 
 
 
 

http://d.takeit.sk/vv_show_url.php?idk=70115&idc=1397003&ids=6016&idp=67341&url=http%3A%2F%2Fhalotaxi.takeit.cz%2Fprodukt%2Fhalotaxi-praha-7450552-7450552
http://d.takeit.sk/vv_show_url.php?idk=89333&idc=1397003&ids=515&idp=85881&url=http%3A%2F%2Fwww.inpol.cz%2Fcz%2F
http://d.takeit.sk/vv_show_url.php?idk=88947&idc=1397003&ids=11994&idp=85535&url=http%3A%2F%2Fzakladni-skola-a-materska-skola-hello.takeit.cz%2Fprodukt%2Fu-nas-je-anglictina-hrou-prijdte-se-k-nam-s-detmi-podivat-10586079
http://rychnovsky.denik.cz/autor/barbora-zemanova-2504.html
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Významná výročí 
říjen 83 let Rydl Václav, Lhota Netřeba 

 84 let    Klimešová Lidmila, Lhota Netřeba 

listopad 70 let    Felcman Josef, Podbřezí 

 85 let Bartošová Květoslava, Lhota Netřeba  

 86 let Koblása Josef, Lhota Netřeba  

prosinec 70 let Felcmanová Jana, Podbřezí 

 70 let Zemánek Vladimír, Lhota Netřeba 

 75 let Hanuš Václav, Podbřezí 
 

Všem oslavencům přejeme pevné zdraví. 
 

 

svatby: Josef Novotný a Tereza Šimonová, Podbřezí  13.7.2013 

 Andrea Eimannová a Martin Dušek, Podbřezí  27.7.2013 

 Naďa Novotná a Tomáš Kasper, Podbřezí 17.8.2013 
 

Na společnou cestu přejeme hodně lásky. 
 

narodili se: Josef Novotný, Podbřezí 28.8.2013 
 

Šťastným rodičům blahopřejeme. 
 
 

 
 
 
 
 

KONEC LETNÍHO ČASU 
 

Ze soboty 26. října na neděli 27. října 2013 si nezapomeňte posunout ručičky hodinek o 

jednu hodinu nazpátek na středoevropský čas. 
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 provede v naší obci mobilní svoz  NEBEZPEČNÝCH ODPADŮ 
 
 

 v sobotu          26. října 2013  

 
 stanoviště:     Podbřezí před OÚ                8,00 – 8,25 hodin  
                Lhota u kontejnerů              8,30 – 8,55 hodin 
 

      Vybírané nebezpečné odpady: 
 
oleje nebo tuky, barvy, lepidla, pryskyřice, rozpouštědla, kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie, detergenty, 
odmašťovací prostředky, staré léky, pesticidy, akumulátory (i plné), monočlánky, zářivky, výbojky    
    
      Další odpady, které od Vás odebereme: 
 
 pneumatiky (osobní bez disků),  
elektropřístroje - radia, vysavače, pračky, sporáky, atd. ledničky, mrazničky, televizory  
 
      Kompletní elektropřístroje a zářivky budou odebírány ne jako odpad, ale na zpětný odběr. Proto je    
nepoškozujte a neodebírejte žádné součásti.  
 

JINÉ ODPADY NEŽ ZE SEZNAMU NEODEBÍRÁME!   : 494 666 220 

 

 

 
 

Od pátku 25. 10. - 1. 11. 2013 
 

 budou přistaveny velkoobjemové kontejnery na zbytkový komunální odpad. 
Jeden kontejner bude stát u Obecního úřadu v Podbřezí, 

           druhý u budovy čp.11 (bývalý obecní úřad) ve Lhotě Netřebě. 
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Občanské sdružení Diakonie Broumov  

 

 VYHLAŠUJE 

SBÍRKU  POUŽITÉHO  OŠACENÍ 
 

 Letního a zimního oblečení /dámské, pánské, dětské/ 
 Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon,  
 Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek) 

 Domácí potřeby - nádobí bílé i černé, skleničky                                
 -   vše nepoškozené 
 Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky 
 Obuv – veškerou nepoškozenou 
 Hračky – nepoškozené a kompletní 
 Peří, péřové přikrývky a polštáře 

 
VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME: 

 
 ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, matrace, koberce – 

z ekologických důvodů 
 nábytek, jízdní kola a dětské kočárky - ty se transportem znehodnotí 
 znečištěný a vlhký textil 

 

Sbírka se uskuteční : 
 

  dne:          středa 28. listopadu 2013 
 

  čas:          17.00 – 18.00 hodin 
 

  místo:       hasičárna v budově OÚ Podbřezí 
 
 
 

Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic 

aby se nepoškodily transportem 

 

 

Všem, kteří pomáhají děkujeme. 
 

 

 

Více na  www: diakoniebroumov.org 
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Splatnost odpadů a poplatků za psa pro rok 2013 je do konce září !!!! 
 

Kdo uplatňuje slevu na studenty (15-26 let), prosíme co nejdříve doložit potvrzení o studiu 
pro školní rok 2013-14, jinak nebude tato sleva přiznána. 












 
 



 
 
 

Vydala Obec Podbřezí. 
Zpravodaj vychází 4x do roka pro občany zdarma nákladem 220 výtisků. 

     Vaše příspěvky či připomínky ve zpravodaji můžete odevzdat osobně nebo doručit elektronickou poštou na 
obecní úřad nejpozději do 15. dne měsíce března, června, září a prosince kalendářního roku. 

E-mailová adresa Obecního úřadu v Podbřezí je obecni.urad@podbrezi.cz  
E-mailová adresa starosty obce je starosta@podbrezi.cz 
Webové stránky Obce Podbřezí http://www.podbrezi.cz 

 
Úřední hodiny na obecním úřadu: pondělí 13-18 hod., středa 13-17 hod., úterý, čtvrtek 7.30-12 hod. 





 
Lékařská pohotovostní služba 

 

Obl.nemocnice Rychnov n.Kn.a.s. 
Jiráskova 506 
Ordinační hodiny: 
SO,NE,svátek: 8.00-20.00 hod. 

Oblasní nemocnice Náchod a.s. 
Purkyňova 446 
Ordinační hodiny:  
SO,NE,svátek: 8.00-20.00 hod. 

 
 
Dětské oddělení 
Ordinační hodiny: 
Všední den:     od 16.00 hod. 
SO,NE,svátek: 8.00 - 20.00 hod. 

 
 
Ordinační hodiny pro děti: 
 Všední den:  16.00 - 22.00 hod. 
SO,NE,svátek: 8.00 - 22.00 hod 





 
 

Rozpis Zubní pohotovosti do konce roku 2013 je uložen na obecních stránkách www.podbrezi.cz 
v Kontaktech v nouzi. 

mailto:obecni.urad@podbrezi.cz
mailto:starosta@podbrezi.cz
http://www.podbrezi.cz/
http://www.podbrezi.cz/

